MODALS 2- CZASOWNIKI MODALNE CZ. II
1. Czasownik must stosujemy, gdy wyrażamy przymus/ nakaz z woli mówiącego:
    I must study more. Muszę się więcej uczyć.
2. Czasownik mustn`t stosujemy, gdy wyrażamy zakaz:
   You mustn`t be late! Nie możesz się spóźnić!
3. Czasownik have to stosujemy, gdy:
   -wyrażamy zewnętrzny przymus/ nakaz:
[bookmark: _GoBack]    He has to play every day. On musi grać codziennie.
   - wyrażany jest nakaz/ konieczność/ przymus wynikający z zasad:
    Visitors have to pay for a ticket. Zwiedzający muszą płacić za bilet.
4. Różnica między mustn`t a don`t have to jest zasadnicza, np.:
   -You mustn`t ride a bike without a helmet. Nie wolno ci jeździć rowerem bez kasku. (zakaz)
   -You don`t have to play football, you can choose something else. Nie musisz grać w piłkę nożną, możesz wybrać coś innego.  (brak przymusu)
5. Czasownik needn`t stosujemy, aby wyrazić brak konieczności zrobienia czegoś:
   You needn`t buy a tennis racket, you can have mine. Nie musisz kupować rakiety do tenisa, możesz mieć moją.

